
Лајчак: Интеграција у ЕУ бави
се  фундаменталним  питањима
државности БиХ

Значајан број грађана БиХ толерише, више него што прихвата,
идеју државности БиХ, рекао је високи представник и специјални
представник  ЕУ,  Мирослав  Лајчак,  обраћајући  се  данас  у
Вашингтону дипломатама и стручњацима за подручје Југоисточне
Европе.

“Иако већина грађана, међу свим конститутивним народима у БиХ,
сада прихвата земљу као заједничку домовину, они имају потпуно
различите визије о прошлости, садашњости и будућности њихове
земље”, рекао је амбасадор Лајчак у обраћању на Универзитету
Џон Хопкинс. Он је рекао да је дошло вријеме да Босна и
Херцеговина “постигне споразум о темељним питањима који ће
омогућити  њен  пут  ка  Европи»,  укључујући  и  питање  новог
Устава.

“Како би се придружила ЕУ, Босна и Херцеговина мора ускладити
свој уставни оквир са административним и политичким захтјевима
ЕУ², рекао је амбасадор Лајчак. «Вјерујем да ће лидери у БиХ
бити у стању да постигну споразум о уставним корацима који су
потребни како би се осигурало чланство у ЕУ.  Зашто? Због тога
што  око  70%  босанскохерцеговачког  бирачког  тијела  жели  да
њихови лидери поведу БиХ у Европу. Главни политички актери
можда нису спремни да изађу у сусрет један другом, али од њих
ће се очекивати да заједно раде на изналажењу заједничког
споразума о најнеопходнијем минимуму уставних аранжмана који
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су у складу са захтјевима за чланство у ЕУ».

Амбасадор Лајчак је рекао да је међународна заједница “уложила
трајне  и  креативне  напоре  како  би  Босну  и  Херцеговину
претворила  у  функционалну  државу  која  може  служити  и
задовољити  потребе  својих  грађана”,  али  је  упозорио  да
“национализам  и  даље  осваја  гласове”  и  изразио  је  жаљење
поводом чињенице да “готово петнаест година након рата, велика
већина босанскохерцеговачких политичара и даље посматра готово
свако питање кроз призму национализма”.

Национализам, наводи он, “користе све стране како би сакриле
једноставну чињеницу да политичари редовно не успијевају, а
често и не покушавају, испунити обећања и донијети конкретне
предности њиховим грађанима. Као резултат тога, напори које
земља улаже да оконча послијератни опоравак и крене у наредну
фазу развоја – пут у Европу – су већ предуго блокирани.”

Међутим, постоји и позитиван аспект тренутне ситуације у којој
се налази Босна и Херцеговина, рекао је Лајчак, јер “чињеница
је да је подстицај евентуалног чланства у Европској унији,
заједно са огромним средствима која прате интеграцију у ЕУ,
допринио  рјешавању  многих  изазова  узрокованих  специфичним
историјским проблемима ове земље”.

Амбасадор  Лајчак  је  рекао  да  ће  основни  циљ  међународне
заједнице од сада па надаље “бити да осигурамо да интеграција
у ЕУ буде први приоритет политичког програма и главни фактор
кохезије”. Он је нагласио да је “ЕУСР зато природни насљедник
ОХР-а као главни координатор међународног ангажмана у Босни,
када дође вријеме за коначно затварање ОХР-а”.


